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Oœwiadczenie skierowane do prezasa Rady Ministrów Donalda Tuska

Do³¹czam siê do rodaków z niepokojem odliczaj¹cych dni do inauguracji pi³karskich mistrzostw Euro-
py, które maj¹ nast¹piæ ju¿ za nieca³y rok. Mój niepokój wi¹¿e siê g³ównie ze stanem technicznym polskiej
infrastruktury, a zw³aszcza dróg i autostrad. Opublikowany przez Najwy¿sz¹ Izbê Kontroli raport z dnia
16 maja bie¿¹cego roku powinien sk³aniaæ do szybkiego wyci¹gania wniosków. Z przywo³anego doku-
mentu wynika, ¿e znaczna czêœæ polskich dróg nie nadaje siê do bezpiecznej jazdy, a niemal po³owa u¿yt-
kowanych obecnie nawierzchni powinna byæ wymieniona. Nie lepiej ma siê sprawa z budow¹ tras
szybkiego ruchu i autostrad. Dziœ ju¿ wszyscy wiedz¹, ¿e z zapowiadanych przez rz¹d inwestycji nie uda
siê wykonaæ nawet po³owy. Przed mistrzostwami Europy nie zostanie oddanych do u¿ytku czternaœcie
obiecywanych odcinków tras szybkiego ruchu i siedem zapowiadanych odcinków autostrad okreœlanych
jako kluczowe. Zaledwie przed kilkoma dniami ucich³a burza wokó³ s³ynnego odcinka autostrady A2, bu-
dowanego przez chiñsk¹ firmê Covec. Chcê dziœ zapytaæ, czy ktoœ poniesie odpowiedzialnoœæ za fatalnie
przeprowadzon¹ procedurê wyboru azjatyckiego wykonawcy i czy rzeczywiœcie uda siê, jak to premier
okreœli³, udostêpniæ w ca³oœci autostradê A2 na czas zbli¿aj¹cych siê mistrzostw Europy.

Przy okazji chcê zapytaæ tak¿e o to, w jakim czasie zostanie ukoñczony odcinek autostrady z Krakowa,
od Szarowa do Tarnowa i dalej do granicy pañstwa. Czy brane jest pod uwagê przysz³oœciowe rozwi¹zanie,
zak³adaj¹ce rozwidlenie autostrady na wysokoœci Brzeska i poprowadzenie jej do granicy po³udniowej,
w kierunku Krynicy i Muszynki? Wiemy, jak bardzo potrzebne jest to po³¹czenie zarówno dla ruchu tran-
zytowego z po³udnia Polski na pó³noc, jak te¿ dla rozwoju regionu S¹decczyzny i po³udniowej Ma³opolski.
Jeœli s¹ plany budowy takiego po³¹czenia, to w jakim czasie nale¿a³oby oczekiwaæ rozpoczêcia inwestycji?

Panie Premierze, mam tak¿e nadziejê na to, ¿e w najbli¿szych latach rozpocznie siê budowa szybkiej
kolei biegn¹cej od Krakowa w kierunku granicy po³udniowej naszego kraju. Mam nadziejê, ¿e dojrzewa-
j¹ca przez lata koncepcja budowy nowoczesnej i szybkiej kolei doczeka siê szybkiej realizacji.

Liczê na to, ¿e obecne lata, szczególnie wa¿ne ze wzglêdu na dostêp do du¿ych dotacji unijnych, nie
zostan¹ zmarnowane i ¿e na inwestycje zwi¹zane z infrastruktur¹ zostanie skierowana szczególnie
wzmo¿ona uwaga. Rz¹d zak³ada³ ambitne plany budowy dróg, autostrad i po³¹czeñ kolejowych. Czêœæ
tych planów, mimo ¿e nie zostanie zrealizowana w zak³adanym czasie, czyli przed mistrzostwami Euro-
py, ma szansê realizacji w nastêpnych latach. Potrzeba tylko wyci¹gn¹æ daleko id¹ce wnioski z obec-
nych opóŸnieñ, z raportu Najwy¿szej Izby Kontroli, a realizacjê inwestycji drogowych, kolejowych
i lotniczych nale¿y powierzyæ specjalistom maj¹cym wiedzê i w³aœciwe doœwiadczenie.
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